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Aan de leden van Provinciale Staten 

 

1. Kent u het bericht ‘Meerderheid Duitse herten besmet met EHEC-bacterie’, waaruit 

blijkt dat het overgrote deel van de Duitse herten en reeën besmet is met de EHEC-

bacterie? http://www.boerderij.nl/Home/Nieuws/2012/3/Meerderheid-Duitse-herten-

besmet-met-Ehec-bacterie-1006114W/ 

 

Antwoord 

Ja 

 

2. Kunt u aangeven of er in Zuid-Holland ook herten besmet zijn met het EHEC-virus? 

Bent u bereid om hiernaar onderzoek te laten plaatsvinden, indien u dat niet weet? Zo 

nee, waarom niet? 

 

Antwoord 

Nee, hoeveel dieren, herten besmet zijn met het EHEC bacterie is ons niet bekend. 

De Rijksoverheid (Ministerie van Volksgezondheid, Welzijn en Sport) is onder de 

vigerende wetgeving, verantwoordelijk voor de diergezondheid in Nederland. 

Signaleren, onderzoeken, bestrijden van besmettingen als ook wanneer de gezond-

heid van mensen in het geding komt, is een taak en verantwoordelijkheid van de 

Rijksoverheid (RIVM). 

 

3. Is bij u bekend of ganzen ook besmet zijn met het EHEC-virus en zo nee bent u bereid 

dit te laten onderzoeken in verband met het gevaar voor de gezondheid van mensen, 

indien zij ganzenvlees eten, mede gezien het feit dat de provincie het eten van 

ganzenvlees wil promoten? 

 

Antwoord 

Nee. Zie vraag 2. Zoals opgemerkt in de vergadering van de statencommissie Groen 

en Water op 14 maart 2012 willen wij het eten van ganzenvlees niet promoten. Wel 

zijn wij van mening dat onderzocht moet worden of flankerend beleid voor het 

afschieten van grote aantallen ganzen in het kader van faunabeheer gewenst is.  
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4. Kunt u uiteenzetten of en zo ja op welke wijze keuringen van geschoten dieren en hun 

producten plaatsvinden, wanneer jagers deze dieren meenemen voor eigen consump-

tie of deze rechtstreeks aan particulieren, restaurants of poeliers leveren? Zo ja, is 

hierbij de voedselveiligheid en de volksgezondheid gegarandeerd en zo ja op welke 

wijze? Zo nee, bent u bereid er bij het Rijk op aan te dringen om de mogelijkheid te 

onderzoeken om te komen tot onafhankelijke keuringen waarbij álle (producten van) in 

het wild levende dieren worden gekeurd op de afwezigheid van pathogenen? Zo nee, 

waarom niet? 

 

Antwoord 

Nee, de keuring van vlees van wilde dieren is een taak van de landelijke Voedsel en 

Waren Autoriteit, en geen bevoegdheid van de provincie. 

 

5. Worden door jagers voorzorgsmaatregelen getroffen (beschermende kleding, hand-

schoenen, ontsmetting van transportmiddelen en honden en dergelijke) om 

besmetting met en verspreiding van pathogenen te voorkomen? Zo ja, welke 

maatregelen zijn dat? Zo nee, bent u bereid er bij het Rijk op aan te dringen om 

dergelijke voorzorgsmaatregelen verplicht te stellen? Zo nee, waarom niet? 

 

Antwoord 

Nee. Zoals hiervoor is aangegeven is dit geen provinciale bevoegdheid. En als er 

sprake is van bedreiging van de gezondheid van dieren is de Rijksoverheid de 

verantwoordelijke instantie voor het treffen van eventuele voorzorgmaatregelen. 

 

6. Kunt u uitleggen wie verantwoordelijk is voor de voedselveiligheid van producten 

afkomstig van in het wild levende dieren en wie aansprakelijk is indien consumenten 

van die producten besmet raken met pathogenen, zoals EHEC, Trichinella spiralis en 

dergelijke? Zo ja, kunt u dit aangeven voor de hele keten van jager, (gekwalificeerde) 

keuringsinstantie, (veterinair) laboratorium, groothandel, restauranthouder/poelier, 

consument of overheid? Zo nee, bent u bereid dit te laten onderzoeken? Zo nee, 

waarom niet? 

 

Antwoord 

Zie beantwoording op voorgaande vragen. 

 

7. Deelt u de mening dat de EHEC-uitbraken van 2011 (en 2012) ernstig waren en reden 

vormen om consumptie van met pathogenen besmette producten te voorkomen? Zo 

ja, bent u bereid er bij het Rijk op aan te dringen om de consumptie van vlees van in 

het wild levende dieren te verbieden, nu blijkt dat dit vlees aangemerkt moet worden 

als een serieuze bron van besmetting met pathogenen? Zo nee, waarom niet? 

 

Antwoord 

Zie beantwoording op voorgaande vragen. 
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8. Waarom wilt u het eten van ganzenvlees promoten, terwijl uw beleid is dat het 

promoten van producten een zaak van de markt is? 

 

Antwoord 

Wij willen het eten van ganzenvlees niet promoten, dat is geen provinciale taak. Wel 

willen wij onderzoeken welk flankerend beleid op het faunabeheer voor ganzen 

gewenst is.  

 

9. U wilt het eten van ganzenvlees promoten om ‘voedselverspilling’ tegen te gaan, 

Waarom wilt u alleen het eten van ganzenvlees stimuleren en promoot u niet het 

voorkomen van andere vormen van voedselverspilling? 

 

Antwoord 

Zie beantwoording op vraag 8. 

 

10. Welke andere vormen van voedselverspilling vindt u verder van belang en wilt u daar 

ook aandacht aan besteden? Zo ja, op welke wijze en welke termijn? Zo nee, waarom 

niet?  

 

Antwoord 

Zie beantwoording op vraag 8. 

 

11. Bent u zich bewust van de mogelijke gevaren van het eten van ganzenvlees en voelt u 

zich dan verantwoordelijk voor de gevolgen ervan? Zo nee, waarom niet? 

 

Antwoord 

Nee, vanuit de Rijksoverheid hebben wij geen bericht ontvangen dat het eten van 

ganzenvlees gevaren met zich zou meebrengen.  

 

http://www.boerderij.nl/Home/Nieuws/2012/3/Meerderheid-Duitse-herten-besmet-met-

Ehec-bacterie-1006114W/ 

 

 

Den Haag, 10 april 2012. 

 

Gedeputeerde Staten van Zuid-Holland, 

secretaris,                                     voorzitter, 

 

mw. drs. J.A.M. Hilgersom           J. Franssen 

 

 


